
Formulier indienen zienswijze 
ontwerpinvesteringsplan
De ontwerpinvesteringsplannen van TenneT worden gedurende een periode 
van vier weken openbaar geconsulteerd. Middels dit formulier kunt u tot en 
met 29 november 2021 uw zienswijze op deze investeringsplannen indienen. 
Hieronder kunt u aangeven op welk van de beide 
ontwerpinvesteringsplannen u reageert. 

Als u op beide plannen wilt reageren, vragen wij u om voor beide reacties een apart exemplaar 

van dit formulier te gebruiken. Ingevulde formulieren kunt u mailen aan servicecenter@tennet.eu. 

Alleen volledig ingevulde zienswijzen worden in behandeling genomen.

Ingediende zienswijzen en de reactie van TenneT daarop worden rond 1 januari 2022 

gepubliceerd, samen met de versie van de ontwerpinvesteringsplannen die aan de ACM en – voor 

wat betreft het Ontwerpinvesteringsplan Net op land – aan de Minister van Economische Zaken en 

Klimaat worden aangeboden. Een zienswijze waarvan door de indiener – hieronder - is 

aangegeven dat de identiteit van de indiener niet openbaar mag worden gemaakt, wordt anoniem 

gepubliceerd.

1. Gegevens indiener 
Organisatie: Gemeente Zwolle, college van burgemeester en wethouders

Voornaam: Tim 

Achternaam: Idema

E-mailadres: t.idema@zwolle.nl

Openbaar maken identiteit indiener: ja / 

Óók wanneer de indiener een organisatie is, vragen wij de voornaam, achternaam en e-mailadres 

van een (contact-)persoon om zo nodig contact te kunnen opnemen om verduidelijking van de 

zienswijze te vragen.  



2. Zienswijze investeringsplan
Deze zienswijze heeft betrekking op het Ontwerpinvesteringsplan: 
(Graag een X vermelden bij wat van toepassing is)

X  Net op land
..  Net op zee

Algemene reactie gemeente Zwolle:

We staan gezamenlijk voor een enorme opgave om de Energietransitie zo optimaal mogelijk te organiseren. 
Een opgave met vele facetten en onderlinge afhankelijkheden. Het Investeringsplan van de netbeheerder is 
een belangrijke schakel in dit transitieproces. Duidelijkheid over te verwachten investeringen maakt het 
mogelijk om beslissingen te nemen over ruimtelijke ontwikkelingen, energieproductie en elektrificatie van 
bedrijfsprocessen en mobiliteit.

We zijn blij dat u hard aan de energietransitie werkt en dat we dat in de regio Zwolle samen met de provincie 
Overijssel hand in hand doen. Afgelopen jaren hebben we flink geïnvesteerd in de samenwerking, wat de 
komende jaren zal leiden tot een op elkaar afgestemde ontwikkeling van energiesysteem en energievraag- 
en aanbod. In het vertrouwen dat de ingezette samenwerking vrucht gaat afwerpen, willen we enkele 
aandachtspunten geven bij uw investeringsplan mede omdat we reeds opgestarte processen om binnen 
Zwolle concreet aan netverzwaring te werken niet terugzien komen (of die qua planning in het IP op een 
later tijdstip terugkomen). 

Snelheid is nodig, alle partijen moeten een stap extra en een stap harder lopen om de klimaatdoelstellingen 
te bereiken. We vinden het daarom jammer dat de termijnen in uw investeringsplan ‘conservatief realistisch’ 
zijn ingeschat. Ze komen niet overeen met de concrete data waar we binnen projecten naar toewerken, er is 
een flinke risicomarge ingebouwd. Hierdoor dreigen initiatieven in de wachtstand te gaan (we kunnen toch 
niet eerder aansluiten dan…). Liever zien we een ‘ambitieus realistische’ planning, waarbij u aangeeft aan 
welke voorwaarden moet worden voldaan om deze planning te halen. Zo straalt u ambitie en vertrouwen uit, 
waardoor partners worden geactiveerd in plaats van gedemotiveerd.

Naast snelheid is ook flexibiliteit nodig. Daarbij horen anticiperend investeren, slimmer gebruik maken van 
het bestaande net, verschillende modaliteiten en een adaptief investeringsbeleid. Hoewel dit soms langs de 
rand van het gereguleerde domein gaat, zien wij hier een belangrijke faciliterende rol voor de netbeheerder 
en zouden we dit sterker terug willen zien in het investeringsplan.

Tot slot merken we op dat het voor de energietransitie van belang is dat we als stakeholders actief mee 
kunnen denken bij de totstandkoming van het investeringsplan. Vanwege de interactie tussen vraag, aanbod 
en systeem. Dit vraagt ook om een open en proactieve houding van de netbeheerder. We beseffen dat dit 
een ontwikkeling is die al in gang is gezet en hebben er vertrouwen in dat we richting het volgende 
Investeringsplan samen optrekken. 

Zienswijze:

Hoofdstuk: 5.2

Paragraaf: Tabel 5.1



Betreft tekst: Vanuit Zwols perspectief hadden we in deze tabel ook de uitbreiding van het 

bestaande 380 kV station aan de Hessenweg verwacht (investeringsbesluit is 

genomen, heeft TenneT medio 2021 aangegeven). Gebiedsproces om tot 

planrealisatie is al gestart.

Zienswijze: Ontwikkeling uitbreiding 380 kV station Hessenweg opnemen incl planning 

ingebruikname.

Hoofdstuk: 5.3.3.

Paragraaf: Tabel 5.10 en bovenliggende tekst

Betreft tekst: Vanuit Zwolse perspectief hadden we in deze tabel ook het stichten van een 

nieuw110/150 kV station nabij de Hessenweg verwacht. Medio 2021 heeft 

TenneT de gemeente Zwolle laten weten het benodigde investeringsbesluit te 

hebben genomen. Samen met enexis en buurgemeente Dalfsen zijn we 

inmiddels gestart met de voorbereidingen voor dit nieuwe station, incl het 

uitbreidingsdeel van het al bestaande 380 kV station. Ook als dit besluit al 

genomen is en wellicht om deze reden niet in het IP 2022 hoeft te worden 

opgenomen, lijkt het ons goed deze concrete netwerkversterking op te nemen 

(bijv met toelichting dat middelen al beschikbaar zijn gesteld). Nu roept het 

vragen op waarom er niets over in staat.

Zienswijze: Het genomen investeringsbesluit voor zowel uitbreiding van het bestaande 380 

als nieuwe 110/150 kV station opnemen in uw IP 2022. 

Hoofdstuk: 5.3.3.

Paragraaf:

Betreft tekst: Het gaat Zwolle er vooral om dat we geen investeringen zien terugkomen op 

het HS/MS station Frankhuis. Enexis is de MS leveringscapaciteit aan het 

vergroten (dit worden 2 transformatoren van elk 90 MVA) en start hier in 2022 

al mee. Enexis geeft aan dat TenneT op dit station met rond de 30 MVA vanuit 

het HS net levert. Enexis en gemeente hebben recent inzicht gekregen dat er 

hier naar verwachting 2024/2025 een leveringscapaciteitsprobleem is te 

verwachten. In het verzorgingsgebied van dit station komen er de komende 

periode 6.500 woningen bij en neemt de electriciteitsvraag van de bestaande 

stadsdelen (en bedrijven) als gevolg van overstap naar andere warmtebronnen 

en electr rijden. Enexis geeft aan dat TenneT dit station fors moet gaan 

uitbreiden en laat tegelijkertijd weten geen zicht om concrete maatregelen te 



hebben bij TenneT. Dit baart de gemeente Zwolle zorgen, zeker nu het belang 

van woningbouwproductie de hoogste prioriteit heeft.  

Zienswijze: Zwolle wil graag een reactie van TenneT ontvangen over de leveringscapaciteit 

van HS station Frankhuis irt de hiervoor beschreven ontwikkeling. Nu is er 

alleen zicht op het deel van enexis. Wij vernemen graag concreet hoe en 

wanneer het HS deel voor het leveringsdeel op extra stroomvraag wordt 

voorbereid.

Heeft u zienswijzen op meer dan drie passages, dan graag hetzelfde format gebruiken (kopiëren) 

als hierboven. 


